

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 561b08

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Decision of Turkey's Constitutional Court : statement by PACE President

Strasbourg, 30.07.2008 – Lluís Maria de Puig, the President of the Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE), today welcomed the decision of Turkey's Constitutional Court not to apply the extreme measure of closing down the ruling Justice and Development (AK) Party, but regretted its decision to partially deprive it of state aid.

"Such a sanction risks introducing an element of discrimination with regard to a party which plays a key role on the Turkish political scene," the President said.

"Turkey can now regain political stability and step up urgently-needed economic and political reforms, including the elaboration of an altogether new, civilian constitution, in line with repeated Assembly calls. The Council of Europe, in particular through its Venice Commission, stands ready to help the Turkish government in such an endeavour."

[PACE Resolution 1622 \(2008\)](#)

Décision de la Cour constitutionnelle turque : déclaration du Président de l'APCE

Strasbourg, 30.07.2008 - Le Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), Lluís Maria de Puig, a salué aujourd'hui le fait que la Cour constitutionnelle de Turquie ait refusé d'appliquer la mesure extrême d'interdire le parti pour la justice et le développement (AK), actuellement au pouvoir, mais a regretté la décision de la Cour de le priver partiellement d'aides publiques.

« Une telle décision risque d'introduire un élément de discrimination à l'égard d'un parti qui joue un rôle clé dans la vie politique turque » a-t-il déclaré.

« La Turquie peut désormais retrouver la stabilité politique et intensifier d'urgence les réformes économiques et politiques nécessaires, y compris l'élaboration d'une toute nouvelle constitution civile, conformément aux appels répétés par l'Assemblée. Le Conseil de l'Europe, en particulier par le biais de sa Commission de Venise, est prêt à aider le gouvernement turc dans une telle entreprise », a souligné le Président de l'APCE.

[Résolution 1622 \(2008\) de l'APCE](#)

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left).